
København, den 21 MAJ 2021

Epidemiudvalget

Folketinget

Epidemiudvalget har efter ønske fra Liselott Blixt (DF) og Karina Adsbøl (DF) an

modet om, at jeg i et kommende samråd besvarer følgende to spørgsmål:

‘Statsministeren bedes redegøre for, hvoifor statsministeren gentagne gange udtalte

til medierne i løbet afjanuar 2021, at der skulle udrulles hurtigtests på landets pie

jehjein, når det nu har vist sig, at manfra Sundhedsministeriets side underrettede de

relevante aktorer om, at der skulle anvendes FC’R-tests og ikke hurtigtests på pleje

hjemmene? Der henvises til artiklen “Mette Frederiksen lovede lyntestpå plejehjem:

“Det er tydeligt, at statsministeren ikke giver retvisende oplysninger “fra dr. dk den

16. maj 2021. (EPI samrådsspørgsmål AM, alm. del)

og

“Var statsministeren vidende om, at den ambition om hurtigtests på plejehjem, som

statsministeren slog sig op på i januar 2021, ikke var den amnbition, som Sundheds-

ministeriet arbejdede for at fremme? Der henvises til artiklen “Mette Frederiksen

lovede lyntestpåpiejehjemn. “Det er tydeligt, at statsministeren ikke giver retvisende

oplysninger” “fra dr. dk den 16. maj 202]. “(EPI samrådssporgsmål AN, alm. del)

Jeg lægger stor vægt på, at spørgsmål fra Folketinget besvares i overensstemmelse

med de gældende regler. Der har i den forbindelse under skiftende statsministre været

fast praksis for, at det er den ansvarlige ressortminister, der besvarer spørgsmål fra

Folketinget om en given sag på regeringens vegne.

Jeg skal på den baggrund anmode om, at udvalgets samrådsspørgsmål AM og AN,

der vedrører udrulningen af hurtigtest på landets plej ehj em, stilles til justitsministeren

og sundhedsministeren som de ansvarlige ministre.
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Jeg bemærker også, at udvalget allerede har stillet flere samrådsspørgsmål om samme

sag til sundhedsministeren, jf. udvalgets samrådsspørgsmål AJ, AK og AL.

Med venlig hilsen

Mette Fredenksen
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